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PM 2008: RVI (Dnr 011-3777/2006) 

 

 

Begäran om ändring av instruktion för stadsdelsnämndernas 

pensionärsråd 
 

 

Borgarrådsberedningen föreslår kommunstyrelsen besluta följande 

Som svar på begäran om ändring av instruktion för stadsdelsnämndernas pensio-

närsråd åberopa vad som anförs i denna promemoria. 

 

 

 

Föredragande borgarrådet Ewa Samuelsson anför följande. 

 

Ärendet 

 

PRO Högalid har begärt en ändring av instruktionen för stadsdelsnämndernas pen-

sionärsråd. Inför nomineringarna till stadsdelsnämndens pensionärsråd vill PRO Hö-

galid att kommunfullmäktige ändrar regeln om att personer som sitter i pensionärsrå-

det måste bo i stadsdelen. PRO Högalid anser att personer som har företrätt förening-

en i många år, men som av olika skäl har flyttat till en annan stadsdel, ska kunna 

företräda föreningen i stadsdelens pensionärsråd. Det är, enligt PRO Högalid, ange-

läget att beakta den långa erfarenheten av arbetet i pensionärsrådet och kännedomen 

om medlemmarnas önskemål som personer som tidigare företrätt PRO men flyttat till 

en annan stadsdel har. 

 

Beredning 

 

Ärendet har beretts av välfärd och utbildningsavdelningen inom stadsledningskonto-

ret. Kommunstyrelsens äldreomsorgsberedning har behandlat ärendet den 24 novem-

ber 2006 och kommunstyrelsens pensionärsråd den 20 november 2006. Ärendet om-

lottades till äldreroteln i februari 2008. 

 

Mina synpunkter 

 

Lokala pensionärsråd har en betydande uppgift som rådgivande organ till stadsdels-

nämnderna. Pensionärsråden tillför värdefulla kunskaper om äldres levnadssituation 

till nämndernas beslutsunderlag samtidigt som råden ges möjlighet till insyn och 

inflytande. I enlighet med stadsledningskontoret anser jag att det är viktigt att de 

lokala rådens ledamöter har goda kunskaper om de förhållanden som rör äldres lev-

nadsvillkor i respektive stadsdelsnämndsområde. Det råder ingen tvekan om att pen-

sionärsorganisationerna är väl medvetna om pensionärsrådens uppgift och utser le- 
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damöter som de bedömer vara lämpliga för uppdraget. Det är viktigt att pensio-

närsråden har kunskap och förankring i respektive stadsdelsnämndsområde.  

Jag föreslår att borgarrådsberedningen föreslår kommunstyrelsen besluta följande 

Som svar på begäran om ändring av instruktion för stadsdelsnämndernas pensio-

närsråd åberopa vad som anförs i denna promemoria. 

 

Stockholm den 28 februari 2008 

 

EWA SAMUELSSON 

 

 

 

Borgarrådsberedningen tillstyrker föredragande borgarrådets förslag. 
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ÄRENDET 

 

Inför nomineringarna till stadsdelsnämndens pensionärsråd vill PRO Högalid att 

kommunfullmäktige ändrar regeln om att personer som sitter i pensionärsrådet måste 

bo i stadsdelen.  

PRO Högalid har personer, som arbetat och företrätt föreningen i många år, men 

som av olika skäl flyttat till en annan stadsdel. Då kan de inte längre företräda före-

ningen i stadsdelens pensionärsråd, trots att de har lång erfarenhet av arbetet i pen-

sionärsrådet, kännedom om medlemmarnas önskemål och gärna vill fortsätta att före-

träda PRO. 

 

BEREDNING 

 

Ärendet har beretts av välfärd och utbildningsavdelningen inom stadsledningskonto-

ret. Kommunstyrelsens äldreomsorgsberedning har behandlat ärendet den 24 novem-

ber 2006 och kommunstyrelsens pensionärsråd den 20 november 2006. 

 

Stadsledningskontoret 

 

Stadsledningskontorets tjänsteutlåtande daterat den 13 november 2006 har i hu-

vudsak följande lydelse. 

 

Stadsledningskontoret anser att lokala pensionärsråd har en viktig funktion som rådgi-

vande organ till stadsdelsnämnderna. Nämndernas beslutsunderlag tillförs viktiga kunskaper 

om äldres levnadssituation och råden ges möjlighet till insyn och inflytande. Stadslednings-

kontoret anser att det är angeläget att de lokala rådens ledamöter har goda kunskaper om de 

förhållanden som rör äldres levnadsvillkor i respektive stadsdelsnämndsområde. Kommun-

styrelsens pensionärsråd har det kommunövergripande perspektivet.  

Stadsledningskontoret anser att pensionärsorganisationerna är väl medvetna om rådens 

funktion och utser personer som de bedömer är lämpliga för uppdraget. Det är viktigt att 

pensionärsråden har kunskap och förankring i respektive stadsdelsnämndsområde. Stadsled-

ningskontoret föreslår därför att PRO Högalids begäran om ändring av de lokala rådens 

instruktion avslås. 

 

Kommunstyrelsens äldreomsorgsberedning 

 

Kommunstyrelsens äldreomsorgsberedning beslutade vid sitt sammanträde den 

24 november 2006 att föreslå kommunstyrelsen att avslå PRO Högalids begäran om 

ändring av de lokala pensionärsrådens instruktion. 

 

Kommunstyrelsens pensionärsråd 

 

Kommunstyrelsens pensionärsråd tillstyrkte vid sitt sammanträde den 20 novem-

ber 2006 stadsledningskontorets förslag till beslut i kontorets tjänsteutlåtande daterat 

2006-11-13. 

 

 


